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El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, president.

Votació dels punts segon a seté de l’ordre del dia de la 51.ª 
sessió de les Corts Valencianes

El senyor president de les Corts Valencianes:

Senyories, una vegada escoltada esta resposta, hem culmi-
nat este punt, el punt número 11. I, com ja havíem acordat, 
anem a passar a votacions .

Senyories, anem a votar les proposicions no de llei que vam 
debatre ahir. En primer lloc, el punt 2. Votarem la presa en 
consideració de la proposició no de llei de tramitació espe-
cial d’urgència sobre l’impuls a la descentralització de les 
institucions i els organismes de l’estat, presentada pel Grup 
Parlamentari Socialista, amb l’esmena transaccional, regis-
tre d’entrada 44.380, del Grup Parlamentari Unides Podem 
i grup socialista. Senyories, comença la votació. Senyories, 
amb 52 vots favorables, 45 en contra, 0 abstencions, queda 
aprovada la proposició no de llei .

Passarem, senyories, al següent punt de l’ordre del dia, 
que és la proposició no de llei, especial d’urgència, sobre 
el respecte a la Comunitat Valenciana en les iniciatives 
que es tramiten davant les Corts Generals, presentada pel 
Grup Parlamentari Popular, registre d’entrada 43.644, amb 
l’esmena transaccional, registre d’entrada 44.384, subs-
crita pel Grup Parlamentari Popular i el Grup Parlamentari 
Ciudadanos. Senyories, comença la votació. Amb 45 vots 
favorables, 52 en contra i 0 abstencions, queda rebutjada la 
proposició no de llei .

Passarem, senyories, a votar el punt quart, que és la presa 
en consideració de la proposició no de llei de tramitació 
especial d’urgència sobre la reforma de la llei d’interrupció 
voluntària de l’embaràs, presentada pel Grup Parlamentari 
Compromís, amb l’esmena registre d’entrada 44.350, subs-
crita pel Grup Parlamentari Unides Podem . Senyories, 
comença la votació. Amb 52 vots favorables, 45 en contra, 0 
abstencions, queda aprovada la proposició no de llei.

Senyories, passarem al següent punt, que és el quint, propo-
sició no de llei de tramitació especial d’urgència sobre 
el desenvolupament d’un pla d’eficiència interna de la 
Generalitat, presentada pel Grup Parlamentari Ciudadanos, 
registre d’entrada 41.792. Senyories, comença la votació. 
Amb 45 vots favorables, 52 en contra, 0 abstencions, queda 
rebutjada la iniciativa parlamentària.

Votarem, senyories, el punt sext, que és la presa en consi-
deració de la proposició no de llei de tramitació espe-
cial d’urgència sobre l’ús de màscares, presentada pel Grup 
Parlamentari Vox Comunidad Valenciana, registre d’en-
trada 42.062, amb l’esmena 42.298, subscrita pel Grup 
Parlamentari Ciudadanos. Senyories, comença la votació. 
Senyories, amb 22 vots favorables, 52 en contra i 22 absten-
cions, queda rebutjada la proposició no de llei.

Votarem ara, senyories, l’últim punt de l’ordre del dia, el 
sèptim, que és la proposició no de llei de tramitació espe-
cial d’urgència per a millorar la qualitat en l’ocupació i per a 
derogar la reforma laboral, presentada pel Grup Parlamentari 
Unides Podem, registre d’entrada 42.946. Senyories, 
comença la votació. Senyories, amb 52 vots favorables, 45 
en contra, 0 abstencions, queda aprovada la proposició no 
de llei del punt 7 de l’ordre del dia .

Preguntes

El senyor president de les Corts Valencianes:

Senyories, i amb esta votació, hem culminat les votacions i 
passarem al següent punt i últim de l’ordre del dia, el punt 12, 
que són les preguntes de control al Consell. Coneixen vostés 
el procediment .

I, sense més dilació, passarem a donar cabuda a la pregunta 
número 1.081, formulada per la il·lustre diputada Mercedes 
Ventura, en nom del Grup Parlamentari Ciudadanos, al 
conseller d’Educació, Cultura i Esport. Senyories, escoltarem 
la pregunta de control .

Escoltarem la pregunta de control al conseller, que..., dona-
rem . . . Sí? Conselleres, anem a donar . . . (Veus) Anem a donar 
inici a este punt, amb la pregunta que formula la il·lustre 
diputada Mercedes Ventura a l’honorable conseller d’Educa-
ció, Cultura i Esport.

Quan vosté vullga, senyoria .

La senyora Ventura Campos:

Buenos días, señor Marzà.

Me gustaría preguntarle que qué opinión le merece que la 
ONG del catalán tire a señalar a los profesores que hablan 
castellano y promuevan el señalamiento con pegatinas a 
todos los comercios que no utilicen el valenciano.

¿Considera usted que la Plataforma per la Llengua, que 
hacen estos señalamientos, deberían seguir recibiendo 
subvenciones por parte de su conselleria, por parte de la 
Generalitat, para este objetivo?

Muchas gracias . (Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, senyoria.

Contestarà l’honorable conseller. Quan vosté vullga, senyor...
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El senyor conseller d’Educació, Cultura i Esport:

Gràcies, senyor president.

Senyora diputada. Quina casualitat, que just uns minuts 
després de votar vostés amb l’extrema dreta que en plena 
pandèmia, en la situació que tenim, els xiquets i les xiquetes 
s’hagen de llevar la mascareta, contra totes les indicacions sani-
tàries, vosté traga ací el catalanisme com a gran solució per a 
emmascarar les seues feines, doncs bé... No sorprén, no?

Sí que és cert que tampoc sorprén que vosté pregunte ací, 
amb totes les situacions que n’hi han, amb més de huitanta 
mil professors i professores, amb centenars de milers de 
xiquets i xiquetes i amb la pandèmia, com deia abans, que 
vinga ací a preguntar per unes enganxines d’una entitat 
privada, de la qual no consta que per a eixe efecte, el que 
vosté diu, ha rebut subvenció pública.

I no només això, sinó que a més a més, com vosté sap, i li 
ho hem dit en moltes ocasions, eixe és un model diferent 
de vostés respecte a nosaltres . . . Nosaltres no donem les 
subvencions en funció de si ens agrada o no ens agrada les 
coses que es fan. Perquè pensem que així és com ha de ser. 
Perquè pensem, a més a més, que han de ser els tècnics els 
que determinen quines són les qüestions subvencionables 
o no. I perquè són concurrències competitives, i no a dit, 
les que determinen quines són les qüestions que s’han de 
subvencionar o no. (Aplaudiments)

I, a més a més –gràcies–... A més a més, dir-li que n’hi ha 
una qüestió important que ens separa a vostés de nosal-
tres. Això mai ho diuen, però és molt clara. I és que cal o 
no cal subvencionar l’ús i el foment del valencià? Cal o no 
cal estar al costat d’una llengua minoritzada? Cal o no cal 
estar fomentant que el valencià s’use en tots els àmbits 
d’ús? Perquè no he trobat ni una pregunta en eixe sentit per 
vostés .

L’únic que trobe, sempre, és assenyalar, sempre intentar 
criminalitzar, sempre intentar que cada vegada n’hi hagen 
menys recursos per al foment del valencià. (Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, conseller.

Continuarem amb la concreció de la pregunta.

Quan vosté vullga, senyoria .

La senyora Ventura Campos:

Gracias, presidente .

Señor Marzà, más de trescientos mil euros han recibido de 
su gobierno, no digan que no les subvencionan. Pero no me 
quiere contestar, balones fuera.

Desde Ciudadanos, lo que queremos es que se respeten las 
dos lenguas cooficiales de la Comunidad Valenciana, lenguas 

que han convivido armónicamente hasta que llegaron uste-
des, los acomplejados del separatismo. (Aplaudiments) Sí, 
acomplejados, porque no tienen la valentía de decir en este 
hemiciclo, explícitamente, si creen que existen els països 
catalans, porque sus políticas van en esa línea. Ayer mismo 
les preguntaron y quedaron en evidencia. Son unos cobar-
des . (Aplaudiments)

No son tan valientes como sus socios catalanes, pero con 
sutileza y engaño van fent camí. Van fent camí coaccionando 
libertades a las familias, que no pueden elegir qué proyecto 
lingüístico quieren en su centro educativo, y señalando a 
esos profesores que no hablan valenciano. Son acciones 
antidemocráticas. Porque quiero recordarle que un estado 
democrático y social de derecho se construye desde el 
respeto, la libertad y la igualdad de todos los ciudadanos. 
Por lo tanto, no tienen cabida estos señalamientos de aque-
llos que piensan o hablan diferente.

Señor Marzà, en el momento que usted no denuncia estas 
malas prácticas de señalamiento, y las apoya y sigue subven-
cionando económicamente, usted se convierte en cómplice 
de esta persecución . (Aplaudiments) ¿Dónde queda el dere-
cho de los valencianos a utilizar el castellano y el valenciano, 
que está recogido en el Estatuto de autonomía? Y es más, 
con estos señalamientos, ¿dónde queda el respeto al artículo 
6.4 de nuestro Estatuto, que declara que no se va a poder 
discriminar a nadie por razón de su lengua? Guardando silen-
cio, tirando balones fuera ante estas acciones, está vulne-
rando el Estatuto de autonomía, y está atentando contra la 
convivencia entre las lenguas oficiales.

Y lo peor de todo es que esta imposición se promueve desde 
los poderes públicos, eso es lo peor. Desde Ciudadanos 
hemos acudido en diferentes ocasiones al Síndic de Greuges 
para denunciar sus políticas, y hemos vuelto a acudir a 
denunciar estas acciones de persecución, y lo haremos 
tantas veces como haga falta.

Y me gustaría preguntarle: ¿quién es la plataforma de la 
lengua para creerse en el derecho de señalar a los profeso-
res de la Comunidad Valenciana? ¿Quién es la plataforma de 
la lengua para marcar a nuestros comerciantes con pegati-
nas? De verdad, alguien tiene que decírselo. ¿Y qué legitimi-
dad social creen que pueden tener para impulsar este tipo 
de acciones, propias de la Alemania nazi?

¿Saben quiénes son los responsables de haber llegado 
a estos niveles? Ustedes . Sí, ustedes son los verdaderos 
responsables por darles alas, por haberse puesto de perfil 
ante actuaciones como estas. Ese odio visceral hacia los 
demás. Ustedes son los responsables, que les han regado 
con subvenciones para que sigan inventando acciones más 
propias de un régimen autoritario que de un sistema demo-
crático y libre.

Y «s’ha acabat», sí, «s’ha acabat», ese lema que tienen 
ellos para..., en esta campaña, para que los propios alum-
nos denuncien a sus profesores. Y yo le digo, señor conse-
ller, «s’ha acabat», es la paciencia. S’ha acabat la paciencia de 
millones de valencianos con este Consell . Y s’ha acabat con 
estas ocurrencias, con ese sectarismo, con este amiguismo 
hacia todo lo que provenga de los independentistas catala-
nes . S’ha acabat, señor Marzà. (Aplaudiments)
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Estamos cansados de las injerencias de la autonomía de 
los centros educativos, de que su gestión vaya dirigida a la 
fiscalización de aquellas personas que no hablan valenciano, 
movilizando actitudes radicales que no unen, separan. Y 
ese es el objetivo de su proyecto, dividir, separar, enfrentar, 
acabar con la convivencia que tanto nos ha costado cons-
truir . Y s’ha acabat, señor Marzà, y desde Ciudadanos se lo 
vamos a decir una y otra vez .

Y claro que sí que estamos a favor de promocionar nues-
tras lenguas, hay que promocionarlas, y hay que trabajar de 
una vez por todas para promocionar las lenguas, pero no 
discriminarlas .

S’ha acabat, señor Marzà, s’ha acabat . (Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, senyoria.

Contestarà l’honorable conseller a la qüestió plantejada.

El senyor conseller d’Educació, Cultura i Esport:

Gràcies, senyor president.

El que s’ha acabat, com li he contestat ja abans, és que siga 
el polític qui determine quin tipus d’activitat és subvencio-
nable o no, i que siga a dit. Això és el que s’ha acabat i el que 
a vostés els molesta, perquè eixe és el seu model.

I no només això, sinó que vostés demostren amb fets l’odi 
que tenen per la nostra llengua. I ho dic així de clar, perquè 
amb els fets coneixeràs les persones. Vostés diuen que volen 
un pla d’igualtat amb què convisquen dues llengües, primer, 
que no estan en pla d’igualtat. Creen falsos discursos d’odi de 
persecució cap al castellà, quan és una llengua que té desenes 
d’estats al seu costat, que té centenars de milions de parlants, 
que té milers de milions de mitjans de comunicació que inver-
teixen i que parlen en la seua llengua. I que està molt bé, però 
que evidentment no està en cap perill, com vostés sempre 
diuen, ni té cap persecució, com vostés sempre estan mentint, 
intentant exacerbar l’odi de la gent.

Perquè no està perseguint-se el castellà. El que tenim, i això 
és una realitat, és que vostés, en cada tramitació pressupos-
tària, presenten esmenes per a reduir l’ús del valencià, i les 
subvencions i les ajudes a l’ús del valencià. Quina casualitat! 
Els que diuen que es perseguix el castellà són els que perse-
guixen el valencià, són els que volen que no es fomente l’ús 
del valencià. Són els que volen acabar amb les ajudes a una 
llengua minoritzada que està durant segles perseguida, que 
ha estat durant segles prohibida i que ha estat durant segles 
amagada en un calaix.

I perquè els valencians i les valencianes, que volem seguir 
vivint en valencià, que volem seguir aprenent el valencià i 
usar-lo amb els nostres fills i filles, no podem permetre que 
persones com vosté, que venien a renovar la política i que 
l’únic que han fet és repetir el que sempre la dreta antiva-
lenciana ha fet en este país, que és exacerbar l’odi contra els 

valencians i les valencianes, i fer polítiques antivalencianes... 
Que vostés, que portaven a un candidat a molt honorable, 
ha acabat com a molt enxufable. Unes persones que porta-
ven persones que es vestien amb saragüells i el dia següent 
estaven vestides de chulapos .

A persones que venen ací a parlar dels valencians i les valen-
cianes, contra el valencià, contra les valencianes i els valen-
cians, l’únic que els podem dir és que clar que seguirem 
subvencionat entitats, associacions... Que ens agraden o no 
el que fan. Hi han moltes entitats que fan coses que a mi no 
m’agraden, i que estan subvencionades per la Generalitat 
Valenciana. No serà el criteri d’un polític el que ho decidirà 
a dit, com a vostés els agradaria, com a eixe molt enxufable, 
que era el seu representant.

Gràcies. (Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, conseller.

Continuem amb les preguntes de control. Ara, la que 
formula l’il·lustre diputat Jesús Salmerón, la pregunta 1.043 
a l’honorable conseller d’Educació, Cultura i Esport.

El senyor Salmerón Berga:

Gracias, presidente .

Señorías, hoy no subo a esta tribuna como diputado, sino 
como la voz de esos padres y madres de esos quince alum-
nos del instituto IES Vall de la Safor a los que su conselleria 
mantiene a día de hoy sin autobús, dos meses después, los 
martes y los jueves.

Por mucho que usted me haya contestado por escrito, que 
hay una dotación especial..., además usted lo sabe, esto se 
publicó hace dos meses. Los padres y madres a día de hoy 
siguen reclamando este autobús. Y no diga que no, no les 
mienta a los padres tampoco . No les mienta a los padres .

Pero es que, para más inri, el instituto IES Vall de la Safor 
incumple su propia ratio. Esto le sirve a usted para presu-
puestar un autobús para unos cuatrocientos alumnos, 
cuando hay doscientos más. ¿De verdad cree su conselle-
ria que puede engañar a estos padres? De hecho, hoy no 
pueden acompañarnos porque están trabajando, igual que 
todos los martes y los jueves que no pueden ir a recoger a 
sus hijos al instituto.

Pero es que ni estos padres les creen, ni este diputado les 
cree, ni... Yo lo único que pido desde esta tribuna es que 
ponga a disposición de estos alumnos, los de FP, los martes y 
los jueves al salir, también un autobús, que no tienen autobús. 
Como usted bien sabe, y no se ría, estos padres no pueden 
ir a recogerlos. Le hablo por ejemplo del caso de Celia, es 
una mujer que tiene un horno en el municipio de Ador y no 
puede ir a recoger a su hijo los martes y los jueves, por lo que 
ha optado por no llevarlo esos días. ¿Decide usted cuándo es 
importante o no es importante acudir a clase?


